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Letos mineva 470 let, kar je Primož Trubar (1508–1586) 
napisal Katekizem in Abecednik, prvi knjigi v slovenskem 
jeziku. 

Dan reformacije praznujemo v spomin na čas, ko smo 
Slovenci v obdobju reformacije rimskokatoliške cerkve 
postavili temelje za razvoj slovenskega jezika. 

Trubarjev ponos in zavedanje, da si narod ustvarja identiteto 
na mnogo načinov, zagotovo pa s svojim jezikom, sta še 
kako potrebna tudi danes. 

Želimo vam ponosni in kulturni 31. oktober, dan reformacije.

Zavod za kulturo Šoštanj

november 2020

prireditev na območju občine Šoštanj

Napovednik prireditev je objavljen v reviji List, v časopisu Naš čas in na spletnem portalu Šoštanj.info (http://www.sostanj.info). 
Podatke o prireditvah pošljite na elektronski naslov: prireditve@sostanj.net

Šport            Kultura in umetnost              Splošno
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OBČINA ŠOŠTANJ

ZVRST KDAJ KAJ KJE VABI VAS

RAZSTAVA november 2020 Tjaša Rezman: Modrina Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

BRANJE november 2020 Koronapaket ali ščepec jesenskega branja Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA november 2020 47. mala Napotnikova kiparska kolonija Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

RAZSTAVA november 2020 Barvita jesen Mestna knjižnica Šoštanj Mestna knjižnica Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 14. 11.
Izlet v neznano 
lahka pot, pohod

Šoštanj Planinsko društvo Šoštanj

PLANINSTVO sobota, 28. 11.
Pohod na Slovenske Gorice
lahka pot, pohod

Šoštanj Planinsko društvo Šoštanj
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NAŠA OBČINA
Skladno z določili Odloka o uporabi stav-
bnega zemljišča naprošamo in obvešča-
mo uporabnike nepremičnin (lastnike, 
najemnike, uporabnike), da ste dolžni na 
upravo Občine sporočiti vse spremembe, 
ki so nastale na nepremičninah (lastništvo, 
nakup, prodaja, dedovanje, oddaja nepre-
mičnine, delitev, sprememba naslova za 
sprejemanje poštne pošiljke in podobno) 
in bi imele kakršenkoli vpliv na spremembo 
odmere nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča.
Spremembe nam sporočite najkasneje do 15. 
12. 2020. V kolikor bodo spremembe sporo-
čene pravočasno, bodo upoštevane za od-
merno obdobje 2021. Po navedenem datumu 

bo Občina posredovala obstoječe podatke za 
odmero nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča na FURS v obdelavo za odmero v 
letu 2021.
Zavezanci ste tudi med letom dolžni sporočiti 
vse spremembe, ki kakorkoli vplivajo na dolo-
čitev nadomestila za uporabo stavbnega zem-
ljišča v roku 30 dni od nastanka spremembe 
(skladno z Odlokom o NUSZ v Občini Šoštanj, 
Uradni list Občine Šoštanj št. 7/2017).
Vse dodatne informacije ali vpogled v po-
datke nepremičnin lahko zavezanci osebno 
pridobijo v času uradnih ur na upravi Občine 
Šoštanj, preko e-pošte: obcina@sostanj.si ali 
telefonskega kontakta: 03-89-84-328/03-89-
84-320.

Po zasaditvi prve lopate za tretjo razvojno os 
v Gaberkah se je minister za infrastrukturo 
Jernej Vrtovec ustavil na kratkem delovnem 
obisku na Občini Šoštanj. 
Župan Darko Menih, podžupan Viki Drev in direk-
tor občinske uprave Drago Koren so mu predsta-
vili ključne vidike prestrukturiranja premogovnih 
regij in degradacije okolja s strani Premogovnika 
Velenje, in sicer: 
•	 ugrezanje tal,
•	 zmanjševanje obsega stavbnih zemljišč,
•	 uničenje cest in druge komunalne infrastruk-

ture,
•	 krčenje gozdov in kmetijskih površin,
•	 potapljanje vedno novih površin in megla,

•	 problematičnost nasipa med Velenjskim in 
Družmirskim jezerom,

•	 tresenje tal,
•	 smrad iz zračnega jaška,
•	 omejen gospodarski in turistični razvoj Ob-

čine Šoštanj,

•	 izseljevanje mladih in posledično staranje 
prebivalstva.

Pogovarjali so se tudi o soglasjih Slovenskih 
železnic za ureditev kolesarske steze, cesti 
v Zavodnje in še nekaterih drugih aktualnih 
zadevah.

Z razglasitvijo epidemije COVID-19 v Sloveniji 
so se aktivirali nacionalni, regijski in tudi ob-
činski štabi civilne zaščite (CZ). Poveljnik CZ 
občine Šoštanj Peter Radoja je v sredo, 21. ok-
tobra 2020, sklical sestanek štaba, na katerem 
so se seznanili z aktualnim stanjem v občini in 
začrtali delo za naprej. 
Med drugim je ponovno vzpostavljena telefonska 
številka za pomoč občanom, če bi potrebovali 
karkoli v zvezi z boleznijo COVID-19. Ta telefon-
ska številka je 03 / 8984 302 in bo aktivna tako 

v dopoldanskem kot popoldanskem času. Občina 
Šoštanj na spletni in Facebook strani obvešča o 
pomembnih informacijah, povezanih s COVID-19, 
na njenem področju, vse ključne podatke in pravi-
la pa preko sredstev javnega obveščanja podaja 
Vlada Republike Slovenije.
V Topolšici je od 24. oktobra dalje urejen zača-
sni covid oddelek v wellnessu Term Topolšica. 
Pri zamejitvi prostora je pomagala Civilna zaščita 
občine Šoštanj, selitev pa organizira Ministrstvo 
za zdravje.

Metleče
Na območju večstanovanjskih stavb na naslovih 
Metleče 18, 20, 22 in 24 pričenjajo investitorke 
Mestna občina Velenje, Občina Šoštanj in Obči-
na Šmartno ob Paki z rekonstrukcijo sistema od-
vodnjavanja komunalne in padavinske odpadne 
vode. Obstoječi kanalizacijski sistem je dotrajan 
in potreben obnove. Dotrajane so tako cevi kot 
tudi revizijski jaški. Predvidena je sanacija obsto-
ječih kanalizacijskih cevi z uporabo brezizkopne 
tehnologije »relining«. Devet obstoječih revizij-
skih jaškov bodo porušili in nadomestili z novimi 
revizijskimi jaški DN 1000 v betonski izvedbi. V 
cestnem telesu bodo uredili sistem za padavinsko 
odpadno vodo, ki bo odvajal padavinsko vodo s 
streh in utrjenih površin. Ta sistem bodo priključil 
na kanalizacijski sistem v pločniku v bližini avto-
busne postaje v Metlečah.

Koroška cesta
Komunalno podjetje Velenje pričenja z obno-
vo primarnega vodovoda na Koroški Cesti v 

Šoštanju, prav tako se bodo izvajala dela na 
kanalizaciji ob OŠ Karla Destovnika - Kajuha. 
Vse občane prosimo, da v času del ne parki-
rajo avtomobilov na makadamskem parkirišču 
ob železnici oz. da svoje avtomobile umak-
nejo. Zaradi del bo prihajalo tudi do cestnih 
zapor, zato prosimo za upoštevanje prometne 
signalizacije. Dela bodo potekla predvidoma 
en mesec.

Obnova vodohrana
Pričeli so z izvedbo projekta »Obnova vodne in 
armaturne celice ter vhodnega portala vodohra-
na Šoštanj, 2. faza«. Investitorke so Mestna ob-
čina Velenje, Občina Šoštanj in Občina Šmartno 
ob Paki. Pogodba je bila sklenjena s podjetjem 
ENERGOTERM SI iz Velenja. Pogodbena vrednost 
znaša 148.598 EUR brez DDV, dela pa bodo za-
ključena do konca novembra. 

Spletna stran Občine Šoštanj je prilagojena 
uporabnikom z različnimi oblikami oviranosti. 
Delovanje spletne strani je tako prilagojeno 
slabovidnim in barvno slepim, saj uporabniški 
vmesnik vsakemu obiskovalcu omogoča lastno 
nastavljanje velikosti pisave in kontrasta oziro-
ma barvne sheme. 
Velikost pisave se enostavno prilagaja s klikom 

na plus ali minus, kontrast pa s klikom na želeno 
barvno kombinacijo barve pisave in barve ozadja. 
Tako je dosežen preprost uporabniški vmesnik z 
jasnimi ločnicami med vsebinskimi sklopi, ki po-
večajo preglednost celotne strani.
S klikom na ikono očesa v desnem zgornjem delu 
ekrana lahko vsak uporabnik po lastnih željah in 
potrebah nastavlja zgoraj opisane prilagoditve.

Obveznost 
javljanja 
sprememb za 
nadomestilo 
uporabe stavbnega 
zemljišča

Minister Vrtovec 
na obisku na 
Občini Šoštanj

Vzpostavitev 
številke za 
COVID pomoč in 
zaprtje igrišč

Dela na komunalni 
infrastrukturi

Spletna stran 
Občine Šoštanj 
prijazna 
uporabnikom 
z različnimi 
oblikami 
oviranosti

Tjaša RehaR

N A Š A  O B Č I N A N A Š A  O B Č I N A

Foto arhiv Občine Šoštanj

Foto arhiv Občine Šoštanj

Foto arhiv Občine Šoštanj

Kot večino stvari v letošnjem letu je tudi 
slovesnost ob občinskem prazniku zazna-
movala epidemija, saj je bila zaradi šte-
vilnih omejitev namenjena le vabljenim 
gostom – svetnikom in letošnjim nagrajen-
cem. 
Osrednji govornik župan Darko Menih je 
preletel dogodke preteklega leta, izpostavil 
je glasbeno šolo, prenovo Glavnega trga in 
nekatere večje projekte na področju infra-
strukture. Ob koncu se je zahvalil sodelav-
cem in svetnikom za skupno sodelovanje v 
prid občanov Šoštanja in zaključil z mislijo: 
»Če v življenju naletiš na pot brez ovir, tedaj 
bržkone ne pelje nikamor.«
Sledila je podelitev nagrad letošnjim občin-
skim nagrajencem. Plaketo Občine Šoštanj 
so prejeli Društvo podeželskih žena Šaleška 
dolina, Denis Pučko in Dejan Tajnik, priznanje 
Občine Šoštanj za leto 2020 pa so prejeli 

Urška Kurnik, Mešani pevski zbor Društva upo-
kojencev Šoštanj in Nogometni klub Šoštanj.
Dobitniki županovih priznanj za leto 2020 so 
Dušan Dobnik, Justina Hudales, Jan Pušnik, 
Igor Peršolja in Mitja Kovač.

Župan vsako leto nagradi tudi najboljše di-
jake, zlate maturante. Na poklicni maturi so 
naziv zlati maturant dosegli Zala Kač, Luka 
Ramšak, Matic Omerzu in Miha Medved, 
Hana Marija Žibert pa je zlata maturantka 

Osrednja 
slovesnost ob 
občinskem 
prazniku

Diamantna maturantka  Foto arhiv Občine Šoštanj
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splošne mature. Anamarija Mežnar je na 
splošni maturi dosegla vse možne točke in 
tako prejela naziv diamantna maturantka.
Vsem iskrene čestitke.
Kulturni program so pripravile učiteljice šo-
štanjskega oddelka Glasbene šole Velenje, 
program pa je povezovala Milojka Komprej.

Obrazložitve občinskih in županovih pri-
znanj
Društvo podeželskih žena Šaleška dolina 
(plaketa Občine Šoštanj 2020)
Vesela narava in svobodomiselnost vodi več 
kot 100 kmečkih žena pri izvajanju aktivno-
sti, kot so kuharski tečaji, delavnice, izobra-
ževanja in strokovne ekskurzije. Z novimi 
znanji oplemenitijo različne prireditve bodisi 
s kulinaričnimi dobrotami, za katere so pre-
jele tudi priznanja, bodisi s svojimi pridnimi 
rokami. Dobro sodelujejo in pomagajo so-
rodnim organizacijam, v okviru društva pa 
delujeta pevski zbor in dramska skupina. Za-
radi širjenja dobrega si Društvo podeželskih 
žena Šaleška dolina zasluži plaketo Občine 
Šoštanj.

Denis Pučko (plaketa Občine Šoštanj 2020)
Pri sedmih letih je Denis Pučko vstopil k ta-
bornikom, leto kasneje tudi h gasilcem. V 
obeh organizacijah vztraja še danes in opra-
vlja številne funkcije. Med drugim je stare-
šina Društva tabornikov Rod Pusti grad, pri 
gasilcih pa član upravnega odbora in glavni 
odgovorni za mladino. Delo z mladimi mu pri-
naša največ veselja, saj uživa kot vodnik ta-
borniških vodov in mentor gasilskih desetin. 

Z gasilci dosegajo odlične rezultate tudi na 
državnem nivoju. Denis vedno rad priskoči 
na pomoč – za svoje prostovoljno udejstvo-
vanje, kvalitetno delo s taborniki in gasilci ter 
požrtvovalno delo na področju zaščite in re-
ševanja prejme Denis Pučko plaketo Občine 
Šoštanj.

Dejan Tajnik (plaketa Občine Šoštanj 2020)
Dejan Tajnik je športnik že od malih nog, ko 
se je preskušal v različnih disciplinah, danes 
pa je navdušen ultra trail tekač. Od gorskega 
tekača ga loči to, da se ti ustavijo na Grintov-
cu, Dejan pa pot nadaljuje na naslednji vršac. 
O njegovi kvaliteti priča dejstvo, da je bil del 
ekipe Marjana Zupančiča, ko je postavil slo-
venski rekord in v šestih dneh pretekel 600 
km. Dejan ga je spremljal od Slovenj Gradca 
do Smrekovca.
Dejan Tajnik se udeležuje številnih tekmo-
vanj doma in v tujini, ki jih financira z lastnimi 
sredstvi. Z vrhunskimi rezultati in pozitivno 
energijo odlično promovira Občino Šoštanj.

Urška Kurnik (priznanje Občine Šoštanj 
2020)
Urška Kurnik je aktivna prebivalka naše ob-
čine. Najprej je svoj pečat pustila v Krajevni 
skupnosti Skorno Florjan, kjer je tudi živela. 
Krajani in drugi se zagotovo še danes spo-
minjajo izredno obiskanih nogometnih turnir-
jev, ki jih je Urška organizirala. Aktivna je bila 
v številnih društvih, sedaj pa je že drugi man-
dat svetnica Občine Šoštanj in predsednica 
Krajevne skupnosti Šoštanj. Dokončali so že 
začete projekte, uvedli pa kar nekaj novih, 

in sicer veseli december s Silvestrovanjem, 
počastitev praznika krajevne skupnosti, letna 
srečanja s krajani in podobno. Na kratko, že-
leli so oživiti kraj in ta izziv jim je vsekakor 
uspel. 
Poleg navedenega je vedno pripravlje-
na pomagati, se prostovoljno in družbeno 
udejstvuje in je oseba, ki s svojim delom vi-
dno pripomore k prepoznavnosti in ugledu 
kraja ter občine.

Mešani pevski zbor Društva upokojencev 
Šoštanj (priznanje Občine Šoštanj 2020)
Pod okriljem Društva upokojencev Šoštanj 
je začel delovati mešani pevski zbor že leta 
1950, takrat pod vodstvom Ivana Naraločni-
ka. Od tedaj pa vse do danes so se menjale 
generacije, dopolnjevale in bogatile medse-
bojne izkušnje, predvsem pa so člani vztra-
jali pri ohranjanju naše, slovenske pesmi. S 
številnimi nastopi doma in širom po Sloveniji 
ter tudi v zamejstvu polepšajo in popestrijo 
različne dogodke. Posebej so razpoznavni po 
svoji srčnosti in skrbno izbranem repertoarju. 
Od leta 2013 jih vodi Metka Atelšek Oman, 
s svojo dejavnostjo in nastopi vsekakor po-
membno vplivajo na razvoj kulturnega utripa 
v našem mestu in tudi širše.  
S svojim petjem člani Mešanega pevskega 
zbora Društva upokojencev Šoštanj razvese-
lijo obiskovalce, pevkam in pevcem pa delo-
vanje v zboru bogati in lepša življenje. 

Nogometni klub Šoštanj (priznanje Občine 
Šoštanj 2020)
Za okroglim usnjem so se v Šoštanju začeli 

Občinski nagrajenci  Foto arhiv Občine Šoštanj

Županovi nagrajenci  Foto arhiv Občine Šoštanj

N A Š A  O B Č I N A N A Š A  O B Č I N A

poditi že pred stotimi leti, ko je nekaj delav-
cev takratne Tovarne usnja ustanovilo nogo-
metni klub, ki sodi med najstarejše v državi. 
Od samega začetka v klubu delujejo entuzi-
asti, ki jih druži ljubezen do športa. To ljube-
zen prenašajo na mlajše rodove in skrbijo, 
da se tudi v Šoštanju igra najpomembnejša 
postranska stvar na svetu. V stotih letih je v 
šoštanjskem klubu igralo nekaj odličnih no-
gometašev, delo z mladimi pa je tisto, čemur 
se najbolj posvečajo. Negovati dejavnost, ki 
otroke odvrne od elektronskih naprav in raje 
kvalitetno preživijo čas s sovrstniki ob športu 
in rekreaciji, je izjemnega pomena. Pri tem ni 
pomemben zgolj rezultat, veliko pozornosti 
namenjajo vzgoji, usmerjanju v zdrav način 
življenja in kvalitetnemu preživljanju proste-
ga časa.

Justina Hudales (priznanje župana Občine 
Šoštanj 2020)
Že več kot 20 let Justina Hudales posveča 
skrbi za druge – za ljudi s hudimi stiskami in 
boleznimi. Čeprav je to delo zanjo psihično 
in fizično naporno, pravi, da ga bo opravljala, 
dokler bo lahko. S svojo toplino, optimizmom 
in življenjskimi izkušnjami bogati ljudi, za 
katere skrbi. Poleg tega je že štirideset let 
članica Prostovoljnega gasilskega društva 
Lokovica in še vedno aktivna v tekmovalni 
ekipi članic B. Za vse navedeno, za izjemen 
socialni čut pri delu z ostarelimi prejme Justi-
na Hudales priznanje župana Občine Šoštanj.

Dušan Dobnik (priznanje župana Občine Šo-
štanj 2020)
Dušan Dobnik je svojo ljubezen do fotografije 

v celoti udejanjil po upokojitvi. Vsak dan ga 
lahko srečate v mestu s fotoaparatom, kako 
v kader ujame naravo, živali, ljudi ali različne 
dogodke. Svoje fotografije redno objavlja na 
socialnih omrežjih, kjer hudomušno tudi opo-
zori na kakšne napake, ki se nato odpravijo. 
Z veseljem uporabo svojih fotografij dovoli 
različnim medijem, društvom in organizaci-
jam. Brezplačno.
Dušan Dobnik s svojimi fotografijami veliko 
pripomore k prepoznavnosti Občine Šoštanj, 
zato si zasluži priznanje župana Občine Šo-
štanj.

Igor Peršolja (priznanje župana Občine Šo-
štanj 2020)
Restavrator Igor Peršolja je odigral ključno 
vlogo pri prenovi Slivnikovega dvorca v Rav-
nah pri Šoštanju. Po neurju leta 2019 je bil 
dvorec močno uničen, Igor Peršolja pa se je 
zavzel za njegovo prenovo, pri kateri je z in-
terventnimi sredstvi sodelovala tudi Občina 
Šoštanj, v letu 2020 pa je sredstva za obnovo 
ostrešja prispeval še Zavod za varstvo kultur-
ne dediščine. Streho so prekrili z novimi šiklji, 
tako da sedaj z veseljem zremo na ta biser, ki 
bo po zaslugi Igorja Peršolje še dolgo kljubo-
val zobu časa.

Jan Pušnik (priznanje župana Občine Šo-
štanj 2020)
Jan Pušnik se je na glasbenem področju 
začel izobraževati pri šestih letih v Glasbeni 
šoli Fran Korun Koželjski Velenje – oddelek 
Šoštanj in glasbeno izobraževanje nadalje-
val na Umetniški gimnaziji Velenje – smer 
glasba. Svoj študij klavirja je nadaljeval na 

Akademiji za glasbo v Ljubljani in nato kot 
študent ERASMUS+ izmenjave v Krakowu na 
Poljskem.
V sklopu srednješolskega izobraževanja je 
sodeloval z mnogimi orkestri, udeležil se je 
več mednarodnih tekmovanj v Italiji, Avstriji 
in na Poljskem in prejel številna priznanja. 
Marca 2019 je kot solist izvedel Griegov 
klavirski koncert s Simfoničnim orkestrom 
RTV Slovenija v Slovenski filharmoniji. Za to 
izvedbo je prejel študentsko Prešernovo na-
grado Akademije za glasbo.

Mitja Kovač (priznanje župana Občine Šo-
štanj 2020)
Neko avgustovsko nedeljo letos se je Mitja 
z znancem pogovarjal na robu enega od zu-
nanjih bazenov Term Čatež in opazoval svoje 
otroke na toboganih ... Ko je zaslišal kričanje 
matere deklice, ki je bila negibna v vodi in jo 
je eden od kopalcev odložil na rob bazena, 
se je takoj odzval, pognal do deklice, ki je 
bila že modrikasta in ni dihala. 
Reševalec je že začel z masažo in videla sta, 
da so dihalne poti zalite, tako da vpihovanje 
ni bilo mogoče. Mitja je prevzel masažo, re-
ševalec pa je pomagal čuvati glavo in čistiti 
dihalne poti. Deklico je obrnil na trebušček 
na roko in z drugo roko masiral po hrbtu, 
dokler ni iz nje stekla vsa voda. Deklico so 
nato reševalci odpeljali v bolnico, kjer je pre-
živela noč, naslednji dan pa je bila odpušče-
na v domačo oskrbo. 
Za to nesebično pomoč, ki jo Mitja tudi sicer 
kaže kot gasilec operativec in vsak dan v 
svojem življenju, si zasluži priznanje Občine 
Šoštanj.
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poleg vladne ekipe predstavniki Gospodar-
ske zbornice Slovenije, Savinjsko-šaleške 
zbornice Velenje, lokalnih skupnosti Koroške 
in Šaleške doline z župani ter veliko novinar-
jev. Simbolično »prvo lopato« so zasadili po-
leg ministra Vrtovca predsednik uprave DARS 
mag. Valentin Hajdinjak, Kristjan Mugerli iz 
CPG Kolektor in župan Prevalj dr. Matic Ta-
sič, ki si je z mnogimi Korošci prizadeval za 
to najpomembnejšo razvojno gradnjo. »Da-
nes je pomemben dan za Koroško, Šaleško 
dolino in vso Slovenijo, končno začenjamo z 
gradnjo severnega kraka 3. razvojne osi, ki 
jo resnično potrebujemo, da se Koroška in 
Šaleška regija razvijeta. To je priložnost za 
gospodarski preboj teh dveh regij,« je dejal 
minister Vrtovec. »Zdaj ni več poti nazaj, zdaj, 
ko smo začeli graditi, nas nič več ne more 
ustaviti. Pozivam vse vključene akterje v pro-
jekte, da podprejo izgradnjo!« Hajdinjak pa je 
dodal, da je to »… veseli dan zlasti za Koro-
ško …«, kjer so si več kot 15 let prizadevali za 
boljšo povezavo z osrčjem Slovenije in širše 
regije, načakali so se obljub, sodobno cesto 
si več kot zaslužijo. 
»Načakali smo se, od leta 2004, ko je Državni 
zbor RS sprejel nacionalni program o gradnji 
avto cest z obvezo, da mora biti prostorski 
načrt za tretjo razvojno os narejen do konca 
leta 2010,« je skromno dodal Tasič. »Nujno 
potrebujemo to cesto, saj smo predolgo od-
rezani od sveta, 16 let čakanja, načrtovanja 
različnih tras in variant je bilo predolgih, da 
bi še verjeli v uresničitev sanj, naše nujne po-
trebe in pravice do možnosti enakopravnega 
razvoja! Upamo, da se bo v naslednjih letih 
zares zgodilo, kar bi se moralo že zdavnaj.«
Projekt izgradnje prvega odseka hitre ceste 
med Velenjem in Koroško, t. i. servisni priklju-
ček za deponijo PV s priključkom v Gaberkah 
in prvih 200 m štiripasovne ceste bo veljal 
okrog 8,5 milijona evrov. 

Prva loPata

Začetek gradnje hitre ceste velik dogodek 
za Koroško in Savinjsko-šaleško regijo

V četrtek, 15. oktobra, so predstavniki osre-
dnjega izvajalca Kolektor in Vlade Republike 
Slovenije v Gaberkah pričeli z izgradnjo 3. 
razvoje osi (3RO) z zasaditvijo prve lopate. Za 
severni krak hitre ceste, ki bo povezala od-
sek Velenje–Slovenj Gradec na točki Gaber-
ke D. Ob dogodku so predstavniki izvajalcev 
in zastopnika odbora koroških občin, ki ga je 
zastopal dr. Matic Tasič, izrazili pričakovanje, 
da se bo hkrati pospešil postopek umeščanja 
trase za odsek Velenje–Šentrupert in da bo 

celotna trasa severnega dela 3. razvojne osi 
Šentrupert–Velenje–Slovenj Gradec zaklju-
čena istočasno v letu 2025 oz. čim prej po 
tem. 
»Sklop D Gaberke je eden izmed osmih od-
sekov hitre ceste med Velenjem in Slovenj 
Gradcem. Na delu zasaditve prve lopate na 
meji občine Šoštanj in MO Velenje v Gaber-
kah se bo zgradila transportna pot do de-
ponije Premogovnika Velenje, po kateri se 
bodo vozili vsi izkopani viški materialov, ki 
bodo nastali v okviru gradnje na relaciji  proti 
Slovenj Gradcu,« je ob simboličnem začetku 
gradnje povedal minister za infrastrukturo RS 
Jernej Vrtovec. Istega dne je izvajalec goz-
darskih del Janez Mazej na tem delu pričel s 
posekom gozda, postopoma pa bodo začeli 
tudi s prvimi gradbenimi deli. Simbolično 
prvo lopato za 3RO za odsek severnega dela 
hitre ceste na Koroško so ob prisotnosti žu-
panov Občine Šoštanj in MO Velenje Darka 
Meniha (s podžupanom Viktorjem Drevom) in 
Petra Dermola zasadili minister za infrastruk-
turo RS Jernej Vrtovec, koordinator za izgra-
dnjo ceste koroških občin dr. Matic Tasič in 
predstavniki konzorcija izvajalcev. V dežev-
nem vremenu ob omejitvi števila udeležen-
cev in ukrepov NIJZ so se dogodka udeležili 

V Gaberkah prva 
lopata za tretjo 
razvojno os (3. RO) 

jOŽe MIKLaVC

P r v A  l O P A t A P r v A  l O P A t A

Foto Jože Miklavc

Podžupan Drev in šoštanjski župan Menih sta imela največja dežnika.  Foto Jože Miklavc

Minister Vlade RS Jernej 
Vrtovec je vzel v roke Prvo 
lopato za 3. RO.  Foto Jože MiklavcPrva lopata za 3. RO v občini Šoštanj  Foto Jože Miklavc

 Foto Jože Miklavc

Po seji Vlade RS v torek, 22. oktobra, je bilo v do-
kumentih zavedeno, da je vlada razrešila z mesta 
v. d. generalnega direktorja za medije in študijski 
center na Ministrstvu za kulturo Ivana Omana, na 
ta položaj pa imenovala Uršulo Menih Dokl, nekda-
njo direktorico komuniciranja v Gorenju Hisense. 
Tako bo od prejšnjega torka dalje do imenovanja 
generalnega direktorja po opravljenem natečajnem 
postopku, vendar največ za obdobje šest mesecev, 
direktorat kot vršilka dolžnosti generalnega direktor-
ja vodila Uršula Menih Dokl, znana tudi kot mnenjska 
vodja Šaleškega EKO gibanja, ki se je zavzemala za 

dokončno prepoved sosežiga nenevarnih komunal-
nih odpadkov v TEŠ. Kakšno politiko do medijev so 
ob imenovanju Doklove namenili vladniki, ni znano, 
sama pa za javnost še ni razkrila svojih in načrtov 
Ministrstva za kulturo, ki se v zadnjem času, kot je 

javnosti znano, nagiba k radikalnim spremembam na 
področju medijske zakonodaje in oblikovanja medij-
ske krajine.

Uršula Menih 
Dokl na 
Ministrstvu za 
kulturo

jOŽe MIKLaVC

Foto Jože Miklavc



10 l i s t 11

V i n o t o k  2 0 2 0

Gutenbuchel

G u t e N B u c h e l

Dolžni smo poskrbeti za spomin in našo bogato 
kulturno ter stavbno dediščino 

Kot se vse enkrat začne in izteče, konča, tako se 
zaključuje tudi ideja, ki me je obšla, ko sem že pred 
leti poslušal župana Občine Šoštanj Darka Meniha, 
ko je vsakič ob dogodku v dvorcu izražal priznanje 
in zahvalo prirediteljem in sodelujočim na adventni 
pravljici in velikonočni razstavi. Ko je s ponosom 
pripeljal na otvoritve in oglede razstav ugledne 
goste iz Slovenije in tujine. Nenazadnje sem bil 
tudi sam prijetno počaščen, da sem lahko sprem-
ljal lanskoletno zadnjo razstavo v Gutenbuchlu, ki 

jo je ob obisku Šoštanja in Muzeja usnjarstva na 
Slovenskem v Šoštanju obiskal dr. Gregor Wosch-
nagg s spremljevalci, povezanimi z rodbino. Ko je 
med drugim dejal, da je vesel in ponosen, da se 
ohranja vsaj nekaj nekdanje kulture in arhitektura 
ter dostojanstva nekoč njegovih ustvarjalnih pred-
hodnikov, dobrih gospodarjev in ljudi, ki so skupaj 
s prebivalci in uglednimi meščani Šoštanja gradili 
vedno napreden in v širšem prostoru upoštevan 
kraj Šoštanj. Kljub grenkobi, ki je ob obiskih preve-
vala »pregnane« industrialce oz. njihove potomce, 
se je dr. Gregor Woschnagg izražal zadržano do 
preteklosti, saj je vedel, da ljudje, ki zdaj živijo tu in 
upravljajo s krajem in politiko, niso nikoli povzročili 
tistega gorja, ki so ga bili že takrat ponosni Evropej-
ci deležni. Celo je našel izbrane besede za vse tiste 
posameznike, ki so hoteli in znali ohraniti vsaj to, 
kar je od njihovega domovanja in mogočne usnjar-
ske industrije ter stavbne dediščine ostalo. Najbrž 
pa ni imel v mislih tistih državnih struktur in poli-
tikov povojnega in sodobnega obdobja, ki so do-
pustili, da se briljantnemu posestvu in dvorcu godi, 
kot se. Da je bilo razkosano, da še zdaj ni predmet 
premišljenega ohranjanja bogate zgodovinske de-
diščine, da se ne namenja potrebnih sredstev za 
vzdrževanje, obnovo in novo namembnost za npr. 
turistične in etnografsko-kulturne namene. Javno 
je izrazil tudi priznanje in zahvalo mladi domačinki, 
arhitektki Mateji Kumer, ki je v zadnjem obdobju 

Kako vrniti 
življenje dvorcu 
Gutenbuchel

G u t e N B u c h e l

prevzela vsaj del skrbi in prepotrebnega občutka 
do varovanja preostalega imetja, ki je v lasti države 
Slovenije.
Ko sem kot zanesenjak, zagledan v preostale vrto-
ve in gozd, v mogočne in plemenite drevnine par-
ka, pokukal v zgodovino nastanka in skorajšnjega 
propada, me je zgrabilo, da bi kot človek iz te doli-
ne pokazal na lepoto tega naravnega ambienta in 
ohranjene detajle, stavbno in pohištveno opremo, 
arboretum nekoč posajenih drevesnih vrst in rožnik 
z vrtnarskim ateljejem. Na srečo so izdajatelji revije 
in oba urednika, Peter Rezman in sedaj Joži Volk, 
dopustili dovolj svobode, da sem lahko »pobrskal« 
po parku in v osrednjih sobanah dvorca ter poljudno 

prikazal stanje in s sogovorniki opozoril na še ob-
stoječe možnosti ohranitve tega neprecenljivega 
bogastva. Predragega, da bi lahko z njim upravljala 
sama lokalna skupnost. Predragocenega pa, da bi 
postal le še par kosov parcel in nekaj odtujenih so-
ban sredi dozorelega gozdnega parka, ki mu mor-
da grozita žaga in sekira.  
Vprašali smo župana Občine Šoštanj Darka Meni-
ha, v kolikšni meri in s kakšnimi uspehi ter obeti 
poizkušajo On in občinska uprava zavarovati to 
stavbno dediščino ter kulturno-etnografski spo-
menik velike vrednosti. Župan, ki je doslej, od prve 
prireditve dalje, ki so se odvijale v delu osrednje 
zgradbe, podpiral aktivnosti, s tem so se strinjali tudi 

njegovi sodelavci, ter namenjal znatna sredstva za 
to, nam je za zaključek rubrike »Kako ohraniti dvo-
rec Gutenbuchel« odgovoril:
»V Šoštanju imamo bogato kulturno dediščino, na 
katero smo zelo ponosni. Do nje imamo vzoren 
odnos in zanjo tudi dobro skrbimo. Veliko vla-
gamo v ohranitev objektov, ki jih je že načel zob 
časa. Eden izmed takšnih objektov je tudi dvorec 
Gutenbuchel, ki je v lasti Ministrstva za zdravje, 
del pa od Premogovnika Velenje. Odkar je dvorec 
prazen, si prizadevamo preko različnih ministrstev 
brezplačno pridobiti objekt. Pripravljeni smo vanj 
vlagati in ga napolniti z vsebino. Vrednost Vošnja-
kove zapuščine je ponos Šoštanja, pomembno je, 
da je oživljen kot turistična atrakcija in so v njem 
organizirane različne prireditve. Leta 2015 je bila v 
dvorcu prva adventna razstava, od takrat dalje pa 
vsako leto tako velikonočna kot adventna razstava 
vse do letos, ko zaradi epidemije organizacija teh 
dogodkov ni bila mogoča. 
Občina Šoštanj je te razstave finančno podprla, po-
leg tega pa vlagala tudi v manjša popravila in nujna 
vzdrževalna dela na dvorcu. Kot že omenjeno, si 
Občina prizadeva za brezplačno pridobitev dvorca 
Gutenbuchel, saj je ocenjena vrednost dvorca pre-
visoka, da bi ga Občina lahko odkupila. Še naprej 
se bomo trudili in pogovarjali z odgovornimi na 
Vladi, da bi dvorec pridobili brezplačno, saj se boji-
mo, da bo še naprej propadal in bo od te dediščine 
ostalo bore malo.«
Ko le še tokrat, v zadnji reportaži iz serije predsta-
vitve nekaterih podrobnosti (ne zgodovine, ne poli-
tike ali ekonomije) dvorca Gutenbuchel osvetljujem 
to, po svoje temno plat, stanje in morebitna priho-
dnost kar kličejo k besedi zgodovinarje, arhitekte 

jOŽe MIKLaVC

Dvorec Gutenbuchel naj ostane luč in svetloba stavbne dediščine Šoštanja. Foto Jože Miklavc

Visoki gostje, povezani z rodbino Woschnagg, ob obisku v dvorcu decembra 2019                Foto Jože Miklavc

Vse bi storila, da bi ohranili dvorec zanamcem, je dejala Mateja Kumer, srčna Šoštanjčanka.    Foto Jože Miklavc

V dvorcu so pričarali nekdanji in sedanji Glavni trg v Šoštanju.                 Foto Jože Miklavc
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Svete maše bodo do nadaljnjega darovane brez prisotnosti vernikov. 
Mašni nameni so in bodo objavljeni tudi na internetni strani www.
zupnija-sostanj.com, da smo lahko na dan, ko je darovana sveta 
maša po vašem namenu, povezani v molitvi. Do preklica prav tako ni 
verouka v redni obliki, ampak po elektronski. Kateheza (verouk) se 
za vse razrede do nadaljnjega izvaja na daljavo. Starše in veroučence 
lepo prosimo, da spremljate prejete e-maile katehistinj in kaplana ter 
župnijsko internetno stran: www.zupnija-sostanj.com.

Cerkev bo podnevi odprta za osebno molitev. Naenkrat je lahko v 
njej največ deset vernikov, ki upoštevajo določila za preprečevanje 
epidemije.
Krsti in poroke ter druge župnijske slovesnosti so preložene na čas, ko 
se bo epidemiološko stanje izboljšalo oz. ko bo preklican vladni odlok. 
Cerkveni pogrebi so dovoljeni z upoštevanjem državnih navodil.
Vabljeni k rednemu spremljanju župnijske internetne in Facebook 
strani.

Cerkev Bogoslužna oznanila

Prva dolžnost vsakega odraslega človeka je, da 
ostane zvest svoji identiteti.
»Tako prekrasnega in navdihujočega parka, 
kot je na dvorcu Gutenbuchel, nisem srečal  
nikjer v tem delu Evrope,« mi je ob delovnem 
obisku  dvorca  dejal  Matjaž Mastnak, ki svo-
je poslanstvo opravlja kot izjemen strokovnjak 
dendrologije in kurator v našem največjem  ar-
boretumu Volčji potok.
Mineva šesto leto, ko svoje napore in prostovolj-
no delo usmerjam v populariziranje stavbne de-
diščine Šoštanja. Dvorec Gutenbuchel je postal 
prepoznan preko cele Slovenije in tudi čez mejo. 
Ljudje so ga enostavno srčno vzeli za svojega. 
Na tako bogato zapuščino, ki je res edinstvena 
v slovenskem okolju, moramo biti ponosni vsi. 

To je naša identiteta. Dolžnost naše družbe je, 
da to identiteto skrbno čuvamo in jo na subti-
len ter pravilen način predstavljamo tudi našim 
zanamcem.
Izjemnega pomena pri ohranjanju stavbne de-
diščine dvorca je na prvem mestu sodelovanje z 
Zavodom za varstvo kulturne dediščine in lokal-
no skupnostjo – Občino Šoštanj. Za to se jim na 
tem mestu iskreno zahvaljujem. Neprecenljiva 
vrednost pa so vsekakor vsi sodelujoči posa-
mezniki in obiskovalci, ki so kakorkoli vključeni 
v zgodbe dvorca in te na primeren način pred-
stavljajo javnosti. 
Največji ponos za moje delo so priložnosti, ki 
jih vidijo drugi, in da sem z opozarjanjem na šo-
štanjski stavbni biser spodbudila tudi ostale, da 
so našli svoje poslanstvo v različnih zapisih in 
predstavitvah. Izven že znanih zgodb dvorca, ki 
jih skozi celo leto prirejamo, so tu še posamezni-
ki, ki so se podali na pot raziskovanja. Barbara 
Trap s svojo diplomsko nalogo o dvorcu in dru-

žini Woschnagg, Andreja Jurkovnik s pregledno 
razstavo v knjižnici Velenje, arhitekt Rok Poles 
v zadnjih zapisih preko najdenih starih načrtov, 
ki jih je podaril knjižnici Velenje gospod Pečnik 
in nenazadnje vaš dolgoletni dopisnik gospod 
Jože Miklavc. Z veseljem sem spremljala in z 
manjšim prispevkom tudi sodelovala v njegovih 
natančnih kronoloških zapisih. Dejansko stanje 
dvorca je odlično povzel v nadaljevanjih in v njih 
vključil najbolj pereče vsebine. Osebno menim, 
da ste z njegovim delom in objavo prispevkov 
naredili korak dlje o ozaveščanju pomembnosti 
vračanja življenja dvorcu Gutenbuchel.
Naj zaključim z mislijo Borisa Pahorja, ki po 
mojem mnenju povzame pomen vseh nas in 
poslanstvo družbe: »Prva dolžnost vsakega od-
raslega človeka je, da ostane zvest svoji iden-
titeti.«
Iskrena hvala za vse priložnosti. Želim vam us-
pešno delo še naprej.

MaTeja KUMeRSpoštovani v 
uredništvu Lista

in krajinarje, zagotovo pa tudi lokalne gospodarje 
in politiko, da za vsako ceno ohranijo vsaj to, kar je 
ostalo od nekdanjega izjemnega Šoštanja. To na-
rekujejo dolgoročna vrednost destinacije, spome-
niško varstvo in odgovornost aktualnih politikov. 
Gre pa tudi za ponos in čut odgovornosti. Dvorec 
je zdaj v lasti Slovenije, s tem tudi Šoštanja in nekaj 
zasebnikov, ki bi vsi skupaj morali poiskati interes, 
da se z zatečenim stanjem postopa odgovorno in z 
najboljšimi nameni. 
Epilog
Ob zaključku tudi moje avtorske besede in foto-
grafskih dokumentov vsem, ki ste omogočili izved-
bo vsaj dela podrobnejše obravnave te tematike, 
gre zahvala za strokovno sodelovanje in podporo. 
Od tu naprej pa vem, da se zgodbe, izrečene, za-
pisane in kako drugače dokumentirane, ne bodo 
končale. Kot odgovorna družba bomo zmogli več 
kot do sedaj, ne smemo dopustiti, da se z vsemi 
biseri sredi našega kraja obogati le zasebni ka-
pital. Zgledi kažejo, da tudi lastništvo nekaterih 
posameznikov ne pomenijo le ropanja, skrunjenja 
dostojanstva lokalne skupnosti, saj so mnogi dobri 
gospodarji in del rešitve. A primer dvorca kliče po 
bistveno večji odgovornosti do ohranitve tega, kar 
je še ostalo sedanji generaciji in Šoštanjčanom za-
namcem.

 Simon Ogrizek, veleposlanik Nizozemske Bart Twaalfhoven in župan Darko Menih               Foto Jože Miklavc

Zanimivost

Le česa vsega ne počne zanimiv občan občine Šo-
štanj iz Raven, smo se vprašali v času naključnega 
srečanja na domu njegove družine. Kot sodelavec 
v Termoelektrarni Šoštanj, kjer se je zaposlil kot 
vzdrževalec strojnik strugar in je kolektivu zvest že 
37 let, je vsestransko aktiven dobrovoljec in člo-
vek, ki rad pomaga v lokalni skupnosti. Pred hišno 
delavnico za hobi in vzdrževalska dela v Ravnah 
je bilo ob našem obisku parkiranih pet zglancanih 
mopedov iz znane nekdanje tovarne Tomos Koper, 
v delavnici pa še več kosov rezervnih delov in ne-
dokončanih mašinc te vrste. Na enega od njih se je 
usedel za čas, ko bi se naj pomenila nekaj povsem 
drugega. A ker je bila ta tematika dovolj zanimiva, 
sva večina pogovora opravila kar stoje, več pa še 
ob klepetu. Če Petra ne ustaviš, navdušeno govori 
kot navita »vekerca«. Kot zgrabi pes za kost, smo 
zgodbo o motorjih in Perotovih hobijih oplemenitili 
in povezali z novimi informacijami. »Z nostalgijo 
po starem sem se okužil že, ko sem se z očetovim 
mopedom (motor-pedal), sprva na skrivaj, podil po 
domačih kolovozih. Takrat me je zgrabilo veselje 
do vetra v laseh. Kakšna zaščitna čelada, takrat 
še glave nisem nosil, saj sem kar lebdel v vetru in 
vonju po bencinski mešanci. Človeka pač zasvoji 
kaj, kar diši, drugim pač smrdi.« Peter bi pa še kar 
nakladal, če bi ga kdo poslušal. A mi smo želeli 
najprej izvedeti še nekaj drugih zanimivosti, ki jih 

zganja. Na osnovi rojstnega lista, ki kaže, da se 
je rodil Marti in Ivanu Obšteter kot zadnji od treh 
otrok, a s posebnim živcem za radovednost, smo 
ugotovili, da je mlad šele 57 let. V vse je znal 
vtakniti nos, vse je poizkusil in še danes, ko ga 
že 35 let prenaša žena učiteljica Erna, počne vse 
mogoče stvari. Ne le, da hodi po hribih in dolinah, 
prehodil v družbi je »nidani« slovenskih planin in 
gora, le na najlepšo goro v Julijcih Jalovec ga še 
ni zaneslo. Vozi se z mopedi, vsak dan drugačne 
barve, a večinoma le z nekdanjimi Tomos Colibri-
ji, ki jih tudi šraufa, brusi in barva. Bolj za gušt kot 
kakšen biznis, saj pravi, da je najtežje kaj prodati 
žlahti ali frendom. Dela pa skoraj izključno zanje. 
V svoji zbirki ima pet  modelov »mopedinov«, ki 
so njegov ponos. Vsakega »zavergla« po malem 
in se pelje po ravenski magistrali, še posebej 
rad po »Tolkec-gasi«. Je tudi član neformalnega 
društva imetnikov Tomosovih avtomatikov ter tri 
in štiri brzincev neuradnega društva »Tomos-ga-
sa« ali »Elektro-prdeci« v povezavi z znano elek-
trarno na koln. Tam ni ravno glavni ( je pa Zvone 
Lah), saj so vsi v sekciji enakopravni. Med njimi 
je zagotovo prvi veseljak, zato ga še prenašajo. 
Peter pa je tudi neprekosljiv dobrodelnež, pro-
stovoljec in član različnih društev, tudi gasilcev, 
in član Rdečega križa. Glasbe, ki mu prav pride 
vsepovsod, se je učil najprej kot talent brez uči-
teljev, nato pa ga je potegnilo v glasbeno šolo. 
Začetkov se ne spominja prav dobro, saj pravi, 
da več kot pozabiš, več placa je za novo znanje. 
Igra na harmoniko, kitaro, bariton, tubo, suzafon-
bas in na glavnik. Kar prime v roke, ima svojo 
frekvenco, zven ali ton. Tako pa uspešno gode 
v »Ravenski plehmuski«, pri Godbi Zarja Šoštanj 
že več kot tri desetletja, je pa tudi nepogrešljiv 
zabavljač pri triu »Karbopabo« in »Ohcet-parti«. 
Torej Pero Obšteter ni frizer, frizira pa vse živo, 
da le ni mrtvo, da ne umre in da človek kaj počne. 
Brez dobre volje, glasbe heca ni pravega veselja 
ni »živleja«! 

Ravenčan Križnikov Peter Obšteter frizira 
mopede in dobro voljo zagrenjenim 

Ob učiteljici 
Erni je bil 30 let 
od prvega do 
četrtega razreda

jOŽe MIKLaVC

Z A N I m I v O s t

Peter Obšteter ga žura na veter. Foto Jože Miklavc

Ni lepšega, kot zakurblati 
dobri stari moped Tomos.             Foto Jože MiklavcPet jih ima v stalnem pogonu.              Foto Jože Miklavc
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nAŠA DRUŠTVA

V četrtek, 17. 9. 2020, se je v Gaberkah odvi-
la kulturna prireditev z naslovom »Večer pod 
kozolcem«. Namen prireditve je bil predstavi-
ti kulturne ustvarjalce iz domačega kraja. 
Pogovorno-pevsko prireditev je povezovala Moj-
ca Videmšek. Gost večera je bila skupina ljud-
skih pevk Gaberški cvet, ki jo sestavljajo pevke 
Milica Podvinšek, Jožica Jevšnik, Anica Jevšnik, 
Alenka Napotnik, Marica Kovač, Anka Perger, 
Bojana Planina in harmonikar Jože Šumah.
Pogovor s skupino je vodila Tjaša Rezman. Iz-
vedeli smo, da pevke že 22 let prepevajo širom 
Slovenije in poslušalce razveseljujejo z ljudskim 
petjem. Zelo rade zapojejo tudi novejše pesmi. 
Leta 2006 so izdale svojo prvo zgoščenko z 
naslovom »Pozdravljeni«. Ob ustanovitvi so v 
skupini prepevale le tri pevke, z leti se je sestav 
širil, menjavali so se le spremljevalni harmoni-
karji. Tako so nas uvodoma pozdravile s pesmi-
jo »Gaberška himna«, kasneje je bila predsta-
vljena ljudska pesem »Slovenska deklica«, ki je 
bila tudi povod za nastanek ljudskih pevk Ga-
berški Cvet. Alenka Napotnik je pesem najprej 

deklamirala, nato pa so jo pevke tudi zapele. 
Deklamirana in zapeta pesem vzbudi v človeku 
povsem drugačna doživetja, kar so začutili tudi 
poslušalci. Skozi prikupne anekdote so nas po-
peljale od začetka njihovega delovanja in vse 

do današnjih dni. Ob zaključku programa smo 
se raznežili še ob pesmih »Klic srca« in »Tu smo 
doma«.   

Kulturnica Gaberke je letošnje kolesarjenje 
starodobnikov organizirala 11. julija v Šmar-
tnem ob Paki in njegovi okolici. Kolesarji iz 
vse Slovenije so se zbrali v Martinovi vasi, 
kjer so jih člani DLT Šmartno ob Paki poz-
dravili, predstavili kraj in pogostili. Sledila 
je vožnja po kolesarski stezi do športnega 
igrišča v Gavcah, kjer so nas pričakali člani 
ŠD Gavce. 
Kar nekaj članov ŠD Gavce je tudi nekdanjih 
Gaberčanov, zato so bili še posebej veseli 
našega obiska. Srečanja sta se udeležila tudi 
župan Občine Šmartno ob Paki Janko Kopušar 
in podžupan Janko Avberšek, ki sta si z zani-
manjem ogledala starodobna kolesa. 
Sledilo je kolesarjenje do vasi Gorenje, kjer 
smo si ogledali proizvodnjo Keramike Gore-
nje. V povojnih časih je v vasi Gorenje delova-
la Špehova kovačija, ki se je po nacionalizaciji 
leta 1950 preimenovala v Okrajno kovinsko 
podjetje Gorenje z desetimi zaposlenimi. 
Sprva so v njej izdelovali kmetijske stroje. Leta 
1958 se je proizvodnja preselila v Velenje, kjer 
so pričeli izdelovati gospodinjske aparate. 
Leta 1974 so v kraju Gorenje pričeli s proizvo-
dnjo keramike, danes pa je to edina tovarna 
keramike v Sloveniji. Ogled proizvodnje je bil 
razdeljen v dve skupini. Najprej smo si ogle-
dali pripravo materialov za keramiko, izdelavo 
ploščic, nanos emajla, tisk in žganje v pečeh. 
Zelo zanimivo si je bilo ogledati tudi zaboj, v 
katerem so bile naložene ploščice, ki so bile 
zavrnjene v procesu kontrole kvalitete. Ob 
ogledu posameznih ploščič je bilo včasih kar 
težko najti vzrok njihove neustreznosti, saj 
je bil lahko to samo majhen, komaj opazen 

ris ali pa drobno zrno mivke pod emajlom. Iz 
pogovorov med obiskovalci je bilo moč ugo-
toviti, da so bili ti kar presenečeni nad samim 
potekom nastanka posamezne ploščice, saj si 
do takrat niti niso predstavljali, kako poteka 
proizvodnja keramičnih ploščic. Navdušeni 
nad videnim v tovarni smo se zahvalili vodi-
čem in se odpeljali na Slatine v vinotoč Fajfar. 
Vožnja skozi Paško vas sprva starodobnim ko-
lesarjem ni povzročala težav. Ko pa se je cesta 
pričela vzpenjati proti Slatinam, je kolesarjem 
zmanjkalo moči in so morali stopiti s koles ter 
jih potiskati po klancu navzgor. Klanec je bil 
pretrd oreh tudi za kolesarja, ki je potiskal 
pedala športnega kolesa s tremi prestavami, 
sicer enega izmed najbolj modernih modelov 
iz časov pred 2. svetovno vojno. S kolesa je 
sestopil sredi klanca. Po potiskanju koles do 
vrha klanca so se lahko kolesarji ponovno 
povzpeli na kolesa in se po rahlem spustu 

in vožnji po relativno ravni cesti pripeljali do 
Vinotoča Fajfar. Tam nam je lastnik predstavil 
svojo proizvodnjo vin in vinograde. Karavana 
starodobnih kolesarjev se je nato odpeljala 
nazaj v Šmartno ob Paki, kjer smo si ogledali 
Muzej tehnične kulture po 2. svetovni vojni. 
Muzej prikazuje eksponate, ki so jih pridobili 
od lastnikov v samem kraju. V muzeju se poleg 
motorjev, koles, kinotehnike in AMD opreme 
nahaja zanimiva zbirka modelarskega kluba, 
kjer so razstavljene makete ladjic, čolnov, le-
tal. Zagotovo pa so največ zanimanja poželi 
modeli raket, ki jih dandanes težko kje najde-
mo. Navdušeni nad gostoljubnostjo gostiteljev 
in videnimi zanimivosti v kraju smo naložili ko-
lesa na avtomobile in se odpeljali v Gaberke, 
kjer je bil pod kozolcem Kulturnice zaključek 
prireditve.

Kulturnica Gaberke je v nedeljo, 11. oktobra 
2020, organizirala razstavo gob pod kozol-
cem. 
Hladna deževna nedelja in omejitve glede 
števila obiskovalcev so na razstavo pritegnile 
omejeno število ljudi. Determinator Jože Lekše 
iz gobarskega društva Marauh Velenje je kljub 
povprečni gobarski letini uspel najti, razstaviti 

in opisati okoli 80 različnih vrst gob. Kar nekaj 
zanimanja je požela tudi goba z imenom zajčje 
uho oz. zajčja ušesa. Rjava užitna goba, ki naj-
bolj spominja na zajčja ušesa, je danes le še 
redko videna, čeprav so jo včasih ljudje radi 
nabirali.

Kulturnica Gaberke vsako leto v poletnem in 
jesenskem času izvede več starodobnih op-
ravil. Tako so 22. avgusta organizirali košnjo 
trave na Plešivcu. 

Lastnik travnika je bil pridnih koscev in grab-
ljic tako vesel, da jih je povabil še na spravilo 
posušene otave. V načrtu je bila tudi izvedba 
jesenskega kožuhanja koruze, a so jo žal pre-
prečili ukrepi pred širjenjem koronavirusa.

Večer pod 
kozolcem

Starodobni 
kolesarji v 
Šmartnem ob Paki

14. razstava 
gob pod 
kozolcem

Košnja na Plešivcu

POLOnCa DObnIK

aLeKsanDeR GRUDnIK

aLeKsanDeR GRUDnIK

aLeKsanDeR GRUDnIK

N A Š A  D r u Š t v A N A Š A  D r u Š t v A

Večer pod kozolcem 2020      Foto Zdenka Verhovnik

Gobe Kulturnica 2020        Foto A. Grudnik Košnja Kulturnica Plešivec 2020    Foto A. Grudnik

Šmartno ob Paki 2020  Foto A. Grudnik
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DogoDki in ljuDje

Zaprli so Mozirski gaj, odprli ga bodo v vsem sija-
ju v začetku decembra
Lovšetov slovenski rekord buče velikanke 697 kg 
je zrušil rekorder sam. 
Koncem septembra je potekalo v Mozirskem gaju 
že 10. leto uradno državno  tehtanje najtežjih slo-
venskih buč velikank. Te so prišle v Evropo niz obeh 
Amerik, kjer je bilo gojenje že pred desetletji pravi 
spektakel. Osrednje mesto te zanimivosti v Evropi 
je nato postala Nemčija, potem Avstrija in nato že 
Slovenija z Mozirskim gajem, članica svetovnega 
združenja najtežjih buč, ki si je pridobil status iz-
bora najtežjih buč z licenco, ki je edina veljala kot 
izhodišče za sodelovanje v Ludwigsburgu. Tam je 
uspešno sodeloval slovenski prvak, do lanskega 
leta z rekordom 697 kg iz leta 2016, Janko Lovše iz 
okolice Trebnjega. Tudi tokrat je bilo v Mozirju zelo 
napeto, ko so spremljali napeto tekmo številk, ki so 
se pojavljale na ogromni precizni tehtnici Meroslov-
je Lotrič, ki so skoraj edini  sposobni tehtati najtežje 
buče velikanke. Lanskoletni zmagovalec Uroš Fifolt 
s 658 kg iz Koroške vasi na Dolenjskem je grozil 
tudi tokrat z mrcino, ki naj bi porušila slovenski re-
kord, kar bi se za okroglo obletnico spodobilo. Ko 
so stehtali njegovo bučo, je tehtnica pokazala 704 
kg, torej je rekord zares padel, a le za nekaj minut, 
saj je Lovšetova letošnja buča skoraj strla tehtnico. 
Digitalni števec je namreč pokazal kar 713 kg in tako 
do prihodnjega leta potrdil, da je Janko Lovše iz 
velike Ševnice absolutni slovenski rekorder. Drugič 
zapovrstjo so nagradili najlepšo bučo in merili naj-
daljše buče. Lanskoletni svetovni dolžinski rekord je 
dosegel 395,4 cm Goran Lazić iz Kikinde, slovenski 
pa 178 cm Damjane in Zlatka Podgoršek iz Stogov-
cev. V dolžino tokrat ni bilo napredka, je pa z naj-
lepšo bučo, t. i. »mis« bučo, premagal lanskoletno 
Sebastiana Kozjeka iz Ruš Stane Fojkar iz okolice 
Litije z 257-kilsko, a zares najlepšo močno oranžno 
rahlo narebričeno velikansko bučo. Je pa Fifolt letos 
drugič zapovrstjo dal na tehtnico ogromno lubenico, 
s katero je izboljšal lanskoletni slovenski rekord na 
kar neverjetnih 69 kg. Šampioni z bučami atlantic 
gigant so se zvrstili od Lovšeta, Fifolta do tretje-
ga mesta Boštjana Pliberška iz Slovenskih Konjic, 
odličen četrti pa je bil Gregor Jehart Geri, podje-
tnik vrtnarstva iz Šmartnega pri Slovenj Gradcu, s 
422-kilsko »prasičko«. Poznavalec tega tekmovanja, 
sponzor, ki je tudi tokrat podaril vina svoje kleti in ve-
lik šampanjec Valvasor za prvaka, Zdravko Mastnak 
je pohvalil predvsem prireditelje: »Lahko rečem le, 
da občudujem te ljudi, ki živijo za park Mozirski gaj 
in z njim, ki se vedno domislijo novih idej in zani-
mivosti. Ustavile jih niso poplavne vode ne žled ne 
vetrolom. Vedno dajejo spodbude drugim, prekosijo 
tiste, ki jih poizkušajo posnemati, in znajo privablja-
ti nove in nove tisoče obiskovalcev. Ja, šampionom 
pa čestitke, bitke še niso končane, najtežja buča še 
ni bila posajena! Prav tako bo že decembra s skoraj 
poldrugim milijonom lučic razsvetljena decembrska 
Božična bajka, ki bo ponesla veselje in radost po vsej 
deželi.« Mozirski gaj bo zaprt do konca novembra, ko 
bo zasijal v slapovih barvitih diod – dekorativnih luči.

Usposabljanje SPIN za osebe, ki so pred izgubo 
zaposlitve, v času širjenja novega koronavirusa 
Več kot dobrodošla pomoč osebam v procesih 
prestrukturiranja gospodarstva Šaleške doline 
in širše
Sredi oktobra je v prostorih objekta Gaudeamus 
v Velenju potekala druga novinarska konferenca 
projekta »Vključevanje oseb, ki so pred izgubo za-
poslitve, v ukrepe na trgu dela – »Pripravljeni na 
spremembe v letih 2019–2022 – SPIN«, ki se je v 
času širjenja novega koronavirusa izkazal kot učin-
kovita rešitev za ohranjanje zaposlitve ali hitrejše 
prehajanje oseb, ki so pred izgubo zaposlitve v 
novo zaposlitev na trgu dela. SPIN s storitvami za 
razvoj kariere in usposabljanji omogoča celovito 
brezplačno podporo zaposlenim, katerih zaposli-
tev je ogrožena, da razvijajo veščine in kompeten-
ce prihodnosti, ki povečujejo zaposljivost in uspeš-
nost zasedbe delovnih mest. 
Dr. Selma Filipančič Jenko: »Namen projekta je 
spodbujati vključevanje oseb, ki so pred izgubo 
zaposlitve oziroma oseb, katerih zaposlitev je 
ogrožena, v ukrepe na trgu dela. V vzhodni kohe-
zijski regiji aktivnosti izvaja projektno partnerstvo 
SPIN–Kohezijska razvojna agencija Slovenije 
(KRVS), ki ga sestavljajo: tri strokovne organiza-
cije – INVEL inkubator za razvoj podjetništva, d. 
o. o., Velenje, Društvo za razvoj človeških virov 
in socialnih programov NOVUS in RACIO RAZVOJ 
HR & M Consulting, poslovno svetovanje, d. o. o., 
ter predstavnik delodajalske organizacije/združe-
nja – Savinjsko-šaleška gospodarska zbornica in 

predstavnik združenja delojemalcev SKEI, regijska 
organizacija Velenje. V partnerstvu SPIN–KRVS z 
brezplačnim informiranjem, motiviranjem, karier-
nim svetovanjem in usposabljanji sledijo cilju, da 
vsaj 400 osebam izmed 1600 vključenih omogoči-
jo ohranitev delovnih mest oziroma lažji prehod v 
novo zaposlitev.« Vse aktivnosti so za udeležence 
brezplačne, saj projekt sofinancirata Republika 
Slovenija in Evropska unija iz Evropskega socialne-
ga sklada.  Konferenco je vodil mag. Franci Kotnik, 
direktor Savinjsko-šaleške gospodarske zbornice 
in predstavnik delodajalcev. Dr. Selma Filipančič 
Jenko, vodja projekta, je predstavila dosedanje 
izkušnje, dosežene rezultate in učinke projekta 
SPIN na širše okolje. Svoje izkušnje in informacije 
je dodala mag. Sandra Bera, predstavnice vodilne-
ga partnerja iz podjetja Invel d. o. o., s poudarkom 

na izvajanju izobraževanj v času širitve novega 
koronavirusa in izjavami sodelujočih deležnikov iz 
KRVS in udeležencev usposabljanj SPIN, ki so se v 
času širitve novega koronavirusa izvajala v celotni 
regiji.
Mag. Franci Kotnik, direktor SŠGZ Velenje: »To-
vrstno usposabljanje in projekt SPIN KRVS je po-
membno v situaciji, po in novem valu korona kri-
ze. Vsi procesi v podjetjih se digitalizirajo, ljudje 
potrebujejo veliko dodatnih znanj. Uporabljajo se 
v internacionalizaciji gospodarstva in drugih pove-
zavah, pospešuje pa tudi nove modele krožnega 
gospodarstva. Možnost in način je prilagojen vsem 
različnim oblikam in strukturam zainteresiranih za 
nove možnosti in oblike zaposlitve.«

Mozirski gaj

SPIN za 
usposabljanjejOŽe MIKLaVC

jOŽe MIKLaVC
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Štajerski bučmani so posebej izurjeni za tehtanje velikanskih buč v Mozirskem gaju.            Foto Jože Miklavc

Mis buča 2020 je 257 kg težka lepotica živo oranžne barve Staneta Fojkarja iz 
Velikega Vrha nad Litijo.            Foto Jože Miklavc

Fifoltova lubenica tokrat težja 9 kg od lanske 60-kilogramske.          Foto Jože Miklavc

Mag. Sandra Bera in dr. Selma Filipančič Jenko ob konferenci SPIN             Foto Jože Miklavc

»Ptujski festival narodnozabavne glasbe je edini 
večji festival, ki se ga še nismo udeležili,« so pred 
letošnjim festivalom dejali fantje ansambla Pva-
ninski abuhi.
Tako so se 18. septembra 2020 predstavili na najsta-
rejšem festivalu narodnozabavne glasbe v Sloveniji. 
Zaigrali so skladbo »Za spogledljivko«, ki je iz zaklad-
nice ansambla Fantje z vseh vetrov, in pa svojo lastno 
tekmovalno skladbo »Polnočni ples«, za katero je 
besedilo napisala Mojca Šipek, melodijo in aranžma 
pa Luka Krof. »Veseli smo, da smo v tistem trenutku 
dali vse od sebe, pokazali, kaj znamo. Na odru je bilo 
čutiti to energijo, ki jo pošilja čarobno mesto Ptuj.« 
V konkurenci 11 ansamblov so prejeli Korenovo plake-
to za najboljšo vokalno izvedbo. »Plaketa, ki nam do 
zdaj pomeni največ in z njo je trud, ki ga vlagamo na 

vseh vajah in nastopih, povrnjen. Dala nam je doda-
tnega zagona in elana še za naprej in obljubljamo, da 
bomo nadaljevali po tej poti in se trudili še naprej,« 
so zadovoljno povedali člani ansambla.Za uspeh jim 

iskreno čestitamo in želimo veliko dobrih skladb tudi 
v prihodnje.

Korenova plaketa 
za najboljšo 
vokalno izvedbo 
pvaninskim abuhom

MeLITa jeLen

Foto arhiv ansambla
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Poučna pot je samostojni turistično-rekrea-
tivni projekt TD Vinska Gora
V okviru dogodkov Dnevov medgeneracij-
skega sožitja (DMS), ki ga drugo leto izvaja 
Šaleška pokrajinska zveza društev upokojen-
cev (ŠPZDU), so organizatorji Društvo upoko-
jencev Vinska Gora (DUVG) v sodelovanju s 
pokrajinsko zvezo ter Krajevno skupnostjo in 
Turističnim društvom Vinska Gora 4. oktobra 
pripravili rekreacijsko-izobraževalni pohod po 
tematski poti Škrata Bisera. Na prireditvenem 
prostoru pri domu krajanov v Vinski Gori sta 
udeležence sprejela in nagovorila organi-
zatorica Anica Drev in predsednik pokrajin-
ske organizacije Franc Vedenik ter zaželela 
prijetno druženje, razvedrilo in doživetje. V 
imenu vseh je izdala navodila organizatorica, 
izjemna domačinka Anica Drev, ki je skupaj s 
svojo ekipo poskrbela za lep sprejem, bogat 
program pohoda, zanimivosti na poti, jabol-
kom za zdravje in dobro počutje na 3-urni trasi 
pohoda do obronkov občine Dobrna in nazaj. 
Turistično, etnografsko, naravovarstveno in 
zabavno tematsko pot so ustvarili zagnani 
turistični sodelavci po ideji Franca Špegla in 
v soorganizaciji s krajevno skupnostjo VG in 
njeno predsednico Ano Žerdoner ter za pro-
jekt dobili priznanja in nagrade na državni rav-
ni. Upokojenci ŠPZDU so ob zavzetosti organi-
zatorja DU Vinska Gora in predsednice Anice 
Lamot in Drevove ponudili vsem društvom 
zanimiv nedeljski pohod iz Vinske Gore skozi 
Prelsko do razpotja in domačije Lamperček 
ter dalje po Prelski do Lokovine in Vovkovega 
mlina, dalje do Habeta, Volčjega gradu in nazaj, 

ko so nekaterim že priskočili na pomoč lokalni 
prevozniki. Ob spremenljivem vremenu se je 
po treh urah hoje in predstavitvah nekaj čez 
40 udeležencev vrnilo na izhodišče, kjer so jih 
pričakali člani ansambla Vingosi, ki so zabelili 

malico po malce turobnem vzdušju v lep ne-
deljski popoldan. ŠPZDU je s tem izpolnila še 
enega od več načrtovanih dogodkov v projek-
tu, kar je v bistvu za zahtevne razmere veliko. 

Pri cerkvici svetega Martina v Šmartnem ob 
Paki, po njej ima idilična vas pod Goro Oljko 
in občina Šmartno ob Paki ime, so v četrtek, 1. 
oktobra, opravili četrto trgatev modre kavči-
ne na trti, potomki svoje slavne prednice Sta-
re trte z Lenta. Trtin cepljenec s certifikatom 
je pred 5 leti Društvu vinogradnikov Šmartno 
ob Paki podaril MO Maribor.       
Mihael Fajfar, takrat predsednik vinogradniške-
ga društva Šmartno, je poskrbel tudi za uradno 
pridobitev še več trt, društvo pa jih je razdelilo 
med svoje vrle člane. Tako spomladanska rez, 
ocenjevanje vin, negovanje mošta modre kavči-
ne kot tudi trgatev, so poleg neobhodnega vsa-
koletnega izobraževanja trdna struktura delova-
nja tamkajšnjih, letos 130 članov, vinogradnikov, 
ki so po prvem predsedniku Petru Krajncu zau-
pali še Fajfarju in zdaj vinogradniški Mojci Prap-
rotnik z domačije vinotoča Primožič v Malem 
vrhu. Na osrednja trsa modre kavčine pri Knji-
žnici v Šmartnem so zelo ponosni. V dogovoru 
z županom Kopušarjem in ob zdaj že drugo leto 
kletarjenju z moštom iz te žlahtne trte in grozdja 
vseh posestnikov svojih trsov –potomk s pore-
klom z Lenta bodo do-negovali v protokolarno 
vino Šmarško kavčino, kar bo posebno možno 
darilo župana zaslužnim gostom in članom DVŠ.  
Po tehtanju obranih 20 grozdov, skupne teže 
skoraj 6 kg s te brajde, so modro kavčino pri-
spevali še Ivan Zagajšek, Marija in Florjan Strm-
šek, Alojz Slemenšek, Boštjan Kocuvan, Avgust 
Reberšak, Jože Kovačič, Roman Lesjak, Vinotoč 
Primožič, Jože Kugler, Danilo Pokleka, Miha-
el Fajfar, Anže Podgoršek, Marko Juvan, Boža 
Polak in Franc Kačičnik. Trgatev in tehtanje je 
nadzoroval ovtar Jenušev Slavek, ki rad pristavi 
piskrček svojih vinogradniških prigod in pope-
stri vzdušje te simbolične trgatve. 
Iz skupnega pridelka, ki je imel v povprečju 72  
Oe (ekslov) sladkorja, so pridobili 90 l vinske 
brozge, iz nje pa vinski mošt, ki daje lep obet za 
kletarjenje predsednici Praprotnikovi, ki ji zdaj 
že v drugo pripade čast tega najpomembnejše-
ga opravila.  Tajnik DVŠ Alojz Slemenšek je po 
trgatvi povedal, da »… je letina letos na našem 
vinorodnem območju povprečna, čeprav je ka-
zalo poleti na odlično kakovost. Bili smo deležni 
neurja s točo, kar nekaj nas je bilo zelo prizade-
tih, najbolj jo je skupil prav vinograd predsedni-
ce Mojce Praprotnik in naš vinograd. Nekateri 
med nami imamo manjši pridelek za okrog 40 
%, zaradi poškodb lesa tudi manj kakovosten. 
V kleti bomo nekaj nadoknadili s pridnim delom 
in znanjem, ki ga imamo.« So pa v Šmartnem, 
Slatini, na mejnem obrobju občine Šoštanj in 

Vinski Gori izvajali trgatev v dokaj različnih, tudi 
težavnih vremenskih razmerah, a so ta dela zdaj 
že v pričakovanju dobrega vina letnika 2020, ki 
ga bodo iz mošta krstili 11. novembra, najbolj 

spoštljivo prav v Martinovi vasi v Šmartnem v 
sosednji občini.  

Upokojenci iz 
Šaleške doline po 
naj tematski poti 
Škrata Bisera 

Vinogradniki v 
Šmartnem ob 
Paki so obrali 
potomkino modro 
kavčino

jOŽe MIKLaVC jOŽe MIKLaVC

 Iz Vinske Gore skozi Prelsko do Lokovine in nazaj              Foto Jože Miklavc

Po poti DMS Šaleške upokojenske zveze              Foto Jože Miklavc

Potomkino grozdje je prispeval tudi Danilo Pokleka z Velikega vrha.               Foto Jože Miklavc

Petnajst vinogradnikov je oddalo grozdje svojih potomk v skupno vinsko banko 
za županovo vino Šmarško kavčino.              Foto Jože Miklavc

Lepi grozdi modre kavčine so bingljali na trti pri cerkvi sv. Martina v Šmartnem ob Paki.      Foto Jože Miklavc

Jabolko zdravja že na začetku poti iz Črnove              Foto Jože Miklavc
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Šola in vrtec

Vstopili smo v novo šolsko leto 2020/21, z 
nasmehom, ki pa zaradi epidemije Covid-19 
ni bil viden, ker moramo ob vhodu v skupne 
prostore šole vsi nositi maske. Organizaci-
ja pouka in ostalih šolskih dejavnosti se je 
zelo spremenila. Imamo drugačne urnike, 
oddelki so ves dopoldan v svojih matičnih 
učilnicah, na kosilo odhajamo po točno do-
ločenem redu. Utihnil je celo šolski zvonec. 
Kljub temu so naši prvošolci prvega sep-
tembra s ponosom prvič prestopili prag. 
Ravnateljica mag. Majda Zaveršnik Puc, uči-
teljice in vzgojiteljice so prvošolčke in starše 
pričakale na našem igrišču za šolo. S pisani-
mi baloni so jih pospremile v šolske prosto-
re, brez staršev, samostojno že prvič v šolo. 
Spoznali so svoje učilnice, stopinje, po katerih 
bodo vsako jutro vstopali v svoj razred, kam 
bodo vsak dan odlagali svojo šolsko torbico 
in s katerimi novimi sošolci in sošolkami bodo 
preživljali svoje prvo šolsko leto.
Ker moramo v skupnih prostorih po priporo-
čilih NIJZ ves čas, ker nas je res veliko – 793 
učencev in 83 zaposlenih, nositi maske in ker 
jo včasih tudi kdo pozabi doma, nam je doma-
če podjetje Rednak d. o. o. podarilo 60 pralnih 

September 
na OŠ Karla 
Destovnika - 
Kajuha Šoštanj

Oš KDK šOšTanj

Š O l A  I N  v r t e c Š O l A  I N  v r t e c

Prvi šolski dan  Foto M. J. Meh

Prvi šolski dan  Foto M. J. Meh

Prvi šolski dan  Foto M. J. MehSlika ovratne rute  Foto K. R. Mežnar

mask, ki smo jih označili in jih učenci lahko 
prejmejo, če masko slučajno pozabijo doma. 
Maske se vračajo in nato operejo v šoli.

Šolski sklad s predsednico go. Uršulo Menih 
Dokl je priskrbel vsakemu učencu in zaposle-
nemu ovratno ruto ali tubo-buff v barvah naše 
šole in napisom »Kajuhovci smo z roko v roki 
kul«. Učenci so barvite nadomestke za maske 
z veseljem sprejeli. Radi jih nosijo, uporabili 
pa jih bodo tudi, ko bo situacija s koronaviru-
som za nami.
Tudi Občina Šoštanj z županom Darkom Me-
nihom ni pozabila na nas. Vsak šolar je prejel 
dva zvezka z motivi našega novega obno-
vljenega trga in pogleda na Šoštanj. Na no-
tranjem delu platnic so predstavljene stare 
razglednice Šoštanja in nekdanji rojak, vzor-
ni učitelj, pedagoški pisec, čebelar, sadjar in 
knjižničar v Šoštanju Peter Musi.
Šolski zbor se v lanskem šolskem letu zaradi 
epidemije ni mogel udeležiti mednarodnega 
tekmovanja v Belgiji, čeprav so se pevke in 
pevci skupaj z zborovodkinjo Metko Berk in 
korepetitorko Klementino Rednak Mežnar 
tega zelo veselili in bili tudi zelo dobro prip-
ravljeni. Cilje imajo postavljene tudi za letoš-
nje leto, vendar je bilo že same pevske vaje 
težko organizirati. Peti z masko je skorajda 
nemogoče, zato je šola za pevce nabavila za-
ščitne vizirje, tako da se lahko vidijo in slišijo. 
Upamo, da bodo lahko svoj repertoar enkrat 
v prihodnosti predstavili širšemu občinstvu 
občine Šoštanj.
Imeli smo že prvo izrečeno karanteno za tret-
ješolce, vendar je vse potekalo brez večjih 
težav. Organizacija pouka in dejavnosti v šoli 
so dobro pripravljene in se pravilno izvajajo, 
zato je po navodilih NIJZ odšel v karanteno 
samo en razred. Učenci so imeli pripravljene 
spletne učilnice, ker smo že v prvem tednu s 
pomočjo študentov, ki so opravljali poletno 
delo na Občini Šoštanj, vse mlajše vpisali v 
spletne učilnice in Teamse v računalniški učil-
nici, staršem pa smo na roditeljski sestankih 
pokazali, kako to naredijo doma. Vsi učitelji so 
se poenotili in bodo uporabljali enake progra-
me – Arnes učilnice in Teamse, če bi slučajno 
ostali doma. 
Šolsko leto bo res drugačno, a nobena pre-
preka ni previsoka, da je ne bi mogli prepleza-
ti. Kot piše na naših ovratnih rutah: 
Kajuhovci smo z roko v roki kul – in bomo 
zmogli – skupaj.

Prvi šolski dan  Foto M. J. Meh

Prvi šolski dan  Foto M. J. Meh

Pevski zbor z vizirji  Foto M. BerkSlike z zvezki Občine Šoštanj  Foto Proart
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amadeja kompRej beRce

Po lovu so vsi lovci dali 2 evra za slasten golaž, 
ki jim ga je pripravil kolega, le lovec Jaka ni 
nikoli dal prispevka, raje si je prinesel malico 
od doma.
Nekoč po lovu so mu kolegi izmaknili iz suknjiča 
malico. Pol krajnske klobase so mu zamenjali z 
zamrznjenim pasjim iztrebkom in vrnili zavitek 
v žep suknjiča.
Ko že vsi jedo golaž, Jaka še vedno nemirno 
hodi okrog in kadi. Pa ga le eden od lovcev 
privoščljivo vpraša: »Kaj je s tabo Jaka, a ne boš 
danes nič malical?«
»Saj bi, pa sem pol klobase dal pogreti v golaž, 
sedaj je pa kuhar ne najde!«

Notar sestavlja oporoko ob postelji umirajočega 
in ga vpraša: »Vse je popolnoma jasno, toda ne 
razumem, zakaj želite, da se vaš pepel raztrese 
po morju?«
»Zato, ker se je moja tašča zaklela, da bo 
plesala na mojem grobu!«

Teta Olga že dobre pol ure sedi z malo Alenko v 
dnevni sobi, ko deklica naveličano reče: »Teta, 
sem ti že rekla, da mamice in očka ni doma. 
Zdaj moraš pa res oditi, sicer se bosta zadušila 
v omari.«

VODORAVNO
2. Veliki vodni plazilec
5. Grška boginja lepote, ljubezni in plodnosti
7. Lastnik kavarne
10. France Onič
11. Rafko Irgolič
13. Ustanova za bivanje in oskrbo učencev
14. Podelitev kake pravice
15. Cvetica ali drevo

16. Debelejši drog
20. Dnevni metulj z očesci na krilih
22. Vzvišen meščan
23. Izdelovalec nožev
26. Vrh nad Vipavsko dolino
27. Ameriški igralec Quinn
28. Družina kožokrilcev

Šale
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NAVPIČNO
1. Članica parlamenta
3. Delci zdrobljene snovi
4. Mlada meduza
6. Medicinski izpiralnik
8. Značilno skrajšan podpis
9. Čopič
10. Deljenje na frakcije
12. Boljši kruh
15. Žito toplih krajev
17. Antična glinasta posoda
18. Trenje
19. Pavza
21. Jutranja padavina
24. Stalna besedna zveza
25. Večji šop povezanega požetega žita

r A Z v e D r I l OŠ O l A  I N  v r t e c

V letošnjem septembru smo praznovali 6-letnico 
vselitve v prostore novega in modernega vrtca, ki 
je pod eno streho združil vse enote – Lučko, Bri-
no, Barbko in Bibo.  
Vrtec je  velika pridobitev za celotno skupnost na 
območju občine Šoštanj, število vpisanih otrok pa 
se vsako leto povečuje. Poleg velikih igralnic imajo 
otroci na voljo prostore za dodatne dejavnosti, ve-
like terase, igrišča in moderno opremljeno športno 
igralnico. Uporabljajo tudi športno dvorano, ki je 
neposredno povezana z vrtcem.
Ob tako odličnih pogojih dela in kvalitetnem bivan-
ju otrok se tako zaposleni kot otroci zelo dobro 

počutimo. Radi raziskujemo, se igramo, pojemo, 
plešemo, telovadimo in se veliko naučimo.
Vsako leto nas ob obletnici vselitve v nov vrtec 
obišče gospod župan Darko Menih s svojimi tesnimi 
sodelavci in direktor podjetja Esotech, gospod Mar-
ko Škoberne z vodstvenim timom.

Podjetje Esotech, ki je lastnik objekta, je otrokom 
v vrtcu tudi tokrat velikodušno doniralo  1.000 € za 
nakup učil in didaktičnih pripomočkov, ki se jih otro-
ci vedno znova razveselijo.  
Za donatorska sredstva se podjetju Esotech iskreno 
zahvaljujemo.

V vrtcu se vsako leto veselimo meseca septem-
bra, saj je to čas, ko nas obišče Pika Nogavič-
ka. Razposajena deklica prinaša s sabo veselje, 
radost in nagajivost ter jih vpleta v dejavnosti 
otrok. 
Letos se ji je zelo mudilo, vendar na vrtčevske 
otroke ni pozabila. Odločila se je, da bo starejšim 
otrokom napisala nekaj pisem. V teh pismih jim 
je nanizala vrsto idej, kaj naj počnejo in kako naj 
se zabavajo. Pika ve, da je gibanje pomembno za 
zdravje, zato je otrokom predlagala, naj vsak dan 
telovadijo in se veliko gibajo v naravi. Vzgojiteljice 
so pripravile program na sto in en način ter izlete 
po okolici našega vrtca. Otroci so Piko spoznavali iz 
zgodb Astrid Lindgren, se pogovarjali o njej in ust-
varjali v različnih delavnicah. Nastajali so zanimivi 

izdelki, ki smo jih razstavili v vrtcu. K našim najmla-
jšim otrokom pa je Pika le prišla na obisk. Prinesla 
je kitaro in z otroki pela ter rajala. Izdelali so si ropo-
tulje in ob petju igrali nanje. Vzgojiteljice so v svojih 
oddelkih pripravile vrsto zanimivih dejavnosti, tako 
so se lahko otroci igrali z različnimi nogavicami in 

gumbi, spletali kitke in se šemili v gusarje, telovadi-
li, se igrali z žogami in milnimi mehurčki.
Ob takšnih razposajenih dejavnostih se imajo otroci 
vedno lepo in tako je bilo tudi tokrat.

Okroglih 100 let mineva od ustanovitve No-
gometnega kluba Šoštanj. Dolga leta je klub de-
loval pod imenom NK Usnjar Šoštanj, saj so ga 
ustanovili takratna uprava in delavci Vošnjakove 
usnjarne.
Klub se osredotoča predvsem na delo z mladimi, ki 
potem odhajajo v večje in močnejše klube. V čast 
pomembni obletnici smo z otroki drugega starost-
nega obdobja na torek, 22. septembra 2020, prire-
dili igre z žogo. Na več različnih lokacijah (rokomet-
no igrišče, vrtčevsko igrišče, park pred Vilo Mayer in 

promenada pred vrtcem) smo strokovne delavke za 
otroke pripravile različne gibalne dejavnosti z žog-
ami. Podajanje in lovljenje žog, igranje nogometa, 
košarke, rokometa, odbojke in še bi lahko našteva-
li. Otroci so ob igrah z žogo uživali. Bili so sproščeni, 
nasmejani in aktivni. Gibanje otrokom predstavlja 

eno najpomembnejših področij v njihovem razvoju, 
saj prispeva k njihovemu celostnemu razvoju. Tega 
se dobro zavedamo tudi v našem vrtcu, zato gibanje 
vsakodnevno vključujemo v dejavnosti. 

6-letnica vselitve 
v prostore 
novega in 
modernega vrtca

Pika Nogavička 
ni pozabila na 
otroke

Žogarije v vrtcu, 
v čast 100-letnici 
NK Šoštanj

VRTeC šOšTanj

DaMjana sečKI

Manja bOŽIč

Foto arhiv Vrtca Šoštanj

Foto arhiv Vrtca Šoštanj

Foto arhiv Vrtca Šoštanj



Ob slovesnosti zasaditve Prve lopate v Gaberkah, točneje na meji občin Šoštanj in MO Velenje ter na obstoječem odcepu sedanje ceste čez Graško Goro v 
Podgorje in na Koroško, so se na prizorišču s parazoli pojavili tudi domačini Gaberčani, ki jih na »zgodovinski« dogodek ni povabil nihče (pa bi se šikalo!). 
Že res, da je bila »korona« omejitev strogo nadzorovana, zato tudi malo povabljenih, še sreča, da niso s povabilom zgrešili predstavnikov domače Občine 
Šoštanj. So se pa kar sami znašli, menda na sprehodu psa in ob ogledu podiranja gozda (kako simbolično?!) znani Gaberčani, ki so se tako tudi sami zapisali 
na ta zgodovinski posnetek. Še 100 let se bo videlo in vedelo, da je lilo z neba, zaradi korona omejitev pa kozarci s penino tokrat niso žvenketali!

Prva lopata brez šampanjca jOŽe MIKLaVC

Fotoanekdota 

F O t O A N e k D O t A ,  Z A D N j A  N O v I c A

Gaberčani zadnji na Prvi lopati  Foto Jože Miklavc

Zadnja novica

Čeprav se je v zadnjih dneh oktobra dogajalo še 
veliko pomembnih vsebin, predvsem je v zavest 
občanov in državljanov ostro zarezala ponovna 
razglasitev epidemije koronavirusa, je lepša novi-
ca od številnih drugih zasaditev »prve« lopate v 
naselju Gaberke. 
S tem so tako Korošci kot prebivalci vse Šaleške 
doline dobili realen obet, da se je začela tako dol-
go pričakovana gradnja moderne, hitre povezave 
proti osrčju Slovenije. Korošci, od Črne do Mislin-
je, so dokazali, da je njihova povezanost, njihov 
boj za pravico po 16 in več letih le doživel epilog 
z začetkom izgradnje moderne ceste, ki jim bo 
omogočala razvoj in priključek v sistem evropske 
povezave gospodarstva, turizma in kulture. Ko 
bo v nadaljevanju cesta stekla po 3. razvojni osi 
(3RO) še iz Velenja do Šentruperta in naprej do 
meje s Hrvaško, bo zaceljena predolgo odprta 
rana. Ob slovesnem dogodku na točki Gaberke 
D ob Škalski obvoznici in pri odcepu za Graško 
Goro v petek, 16. oktobra, sta bila prisotna  tudi 
župan Občine Šoštanj Darko Menih in podžupan 
Viktor Drev. Prvo lopato pa je zastavil minister za 
infrastrukturo RS Jernej Vrtovec.

S Prvo lopato pričetek izgradnje 3. RO jOŽe MIKLaVC

Župan in podžupan Občine Šoštanj Darko Menih in Viki Drev ob spominskem 
posnetku z ministrom Jernejem Vrtovcem Foto Jože Miklavc


